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Sztrájkoltak, gyógyítottak 
Folytatás az 1. oldalról 

- Az állam szégyene, hogy szegényeknek 
ilyen körülmények között és ilyen sokat kell 
dolgozniuk - mondta Mária, az egyik beteg, 
majd gyors közvélemény-kutatással megálla-
pította: megértik az egészségügyiek problé-
máit, ezért a szokásosnál is türelmesebben 
várják ki a sorukat. 

Tegnap éppen a kórház látta el a baleseti 
ügyeletet, így a traumatológiai osztály min-
den dolgozója tette a dolgát: operáltak, ellát-
ták a betegeket. 

- Egy autógyárban le lehet teljesen állni, de 
az egészségügyben nem - mondta Magyar Jó-
zsef adjunktus. Ó és még sok más orvos tegnap 
úgy sztrájkolt, hogy dolgozott, mint máskor. 
Csak éppen fizetés nélkül. Arra a kérdésre, 
hogy így van-e értelme a demonstrációnak, azt 

felelte: ha csak egy kis figyelemfelkeltő hatása 
van a sztrájknak, már megérte. 

Az intenzív, valamint a sürgősségi betegellá-
tó osztály dolgozói nem sztrájkolhattak, hi-
szen a sürgősségi ellátást a sztrájk idején is biz-

HÉTFŐN FOLYTATJÁK 

Csongrád megyében három intézményt - a 

szegedi és a makói kórházat, valamint a Sze-

gedi Tudományegyetem néhány klinikáját -

érint a hétfői demonstráció. A klinikák közül 

az aneszteziológiai és intenzív terápiás inté-

zet, a fül-orr-gégészeti és fej-nyaksebészeti, 

az ortopédjai, a sebészeti klinika, a központi 

műtő, valamint a traumatológiai klinika mun-

katársai sztrájkolnak. 

tosítani kell. Bitó Klára osztályos orvos azon-
ban elmondta, ők is kitűzték a szolidaritást je-
lentő kék szalagot, hiszen egyetértenek a köve-
telésekkel. Mások nem csatlakoztak a de-
monstrációhoz. 

- Rákbetegekről gondoskodunk, akiknek 
nem mindegy, mikor kapják meg a kezelésüket 
- indokolta döntését Mellár István ápoló, aki 
úgy gondolja, vannak az egészségügynek na-
gyobb problémái is, mint az alulfinanszírozott-
ság. Példaként megemlítette az oktatást, 
amely semmiféle gyakorlati tudást nem ad. -
Nem értek egyet azzal sem, hogy az új minisz-
ter nem kapott esélyt arra, hogy áttekintse a 
helyzetet és nem halasztódott el a demonstrá-
ció - tette hozzá. - Ráadásul szerintem ez az 
egész az embereket sem érdekh, így nem is iga-
zán alkalmas a figyelemfelkeltésre. 

TÍMÁR KRISZTA 

ennek máig nem tettek eleget. 
Kovács Béla, az önkormányzat 
építési irodájának helyettes veze-
tője lapunknak elmondta: a Hági 
helyzetét bonyolítja, hogy a vá-
rosnak több résztulajdonossal 
kell egyezségre jutnia, ugyanis a 
hatalmas telken nem csupán a 
vendéglátóhely áll, hanem több 
garázs és társasház is. Az építési 
hatóság már felszólította a lakó-
közösséget az épületegyüttes 
omladozó homlokzatának rend-
behozatalára. 

- Ahhoz, hogy a munkát el-
kezdhessék, építési tervet kell 
készíteni, amiíől a főépítész ve-
zette önkormányzati tervtanács 
mond véleményt - hangsúlyozta 
Kovács Béla, aki az adatvédelmi 
törvényre hivatkozva nem 
mondta meg, hogy benyújtot-
ták-e már a tervet a tulajdono-
sok. Ha ez nem történik meg, az 
építési hatóság készítteti el a ter-
vet. Lapunk információja szerint 
az eljárás során fellebbeztek a tu-
lajdonosok, így tovább telik ered-
ménytelenül az idő. 

Végső esetben az önkormány-
zat kényszertatarozást is elren-
delhet - hangsúlyozta Kovács. 
Ilyenkor a kivitelező - ha kell 
rendőri biztosítás mellett - el-
végzi a munkát, amit utólag ki 
kell fizetnie a tulajdonosoknak. 
A kényszerfelújítást azonban 
csak akkor lehet elrendelni, ha 
az épület állapota veszélyes mér-
tékig leromlik. Ez még nem tör-
tént meg. A Kelemen utcai épü-
letegyüttes jelenleg még „csak" 
rontja, csúfítja a városképet. 

- Ha nem a mi kezünkben len-

ne a Hági, lehet, hogy már bálás-
bolt nyílt volna a helyén - nyilat-
kozta lapunknak a vendéglátó-
hely tulajdonosa. Török Zoltán, 
az Imosoft Kft. ügyvezetője el-
mondta, annak idején úgy szá-
molt, hogy öt év alatt felújítja és 
megnyitja a Hágit. Noha a vásár-
lástól számított öt év már letelt, 
nem tett le korábbi tervéről: ven-
déglőként kívánja üzemeltetni a 
Hágit. Kérdésünkre, miért nem 
kezdett hozzá eddig a rekonst-
rukcióhoz, azt felelte: egyelőre 
nincs akkora fizetőképes keres-
let, ami miatt érdemes lenne fel-
újítani és működtetni az étter-
met. - Ha a környékbeli házak új 
ruhát kapnak, mi is lépni fogunk 
- hangsúlyozta Török, aki - a 
homlokzatfelújításra utalva -
úgy fogalmazott: nem a látszat-
munka jelenti az előrelépést az 
épületegyüttes ügyében. 

sz. c. sz. 

ÚJABB ÖT ÉV 

mm Az Imosoft Kft. 1999-ben 67 

millió forintért vásárolta meg a 

Hágit. 2001 októbere óta a Ke-

lemen utca 3. szám alatti terü-

let és a rajta lévő épületegyüt-

tes - a Hágival és a Bmói étte-

remmel - helyi védelem alatt 

áll. Török Zoltán, a Hági tulaj-

donosa reményét fejezte ki, 

hogy az elkövetkező öt évben 

olyan lesz a gazdasági klíma, 

ami miatt érdemes lesz meg-

nyitni Szeged egykori patinás 

vendéglátóhelyét. 

A Szivárvány Szakosított Szociá-
lis Otthonnal, s az ott élők min-
dennapjaival ismerkedett, meg-
tekintette az 51. őszi tárlatot és 
részt vett a Fekete Sas-beli jóté-
konysági esten a pénteken Vá-
sárhelyen vendégeskedő Mádl 
Dalma. A köztársasági elnök fe-
lesége elismerően szólt a város 
szociális eredményeiről. 

A városháza előtt fogadta Lázár 
János polgármester, országgyűlési 
képviselő Mádl Dalma asszonyt 
pénteken délután. A köztársasági 
elnök felesége abból az alkalom-
ból látogatott a városba, hogy ő 
volt a fő védnöke a Hódmezővá-
sárhelyi Diákétkeztetéséért Ala-
pítvány és a vásárhelyi önkor-
mányzat által tegnap este rende-
zett jótékonysági gálestnek. 

A neves vendég a városházán 
találkozott a város vezetőivel, a 
polgármester mellett Almási Ist-
ván, Csorba Mihály és Kószó Pé-
ter alpolgármesterekkel vala-
mint Korsós Ágnes jegyzővel. 

Dalma asszony ezt követően 
tett látogatást a Szivárvány Sza-
kosított Szociális Otthonban, 
ahol nagy szeretettel fogadták. A 
vendég és kísérete szinte szobá-

ról szobára járta végig az épüle-
tet, ismerkedett lakóival és élet-
körülményeikkel. Kíváncsi volt 
arra, hogyan érzik magukat. A 
lakók a foglalkoztatókban bemu-
tatták, hogy önállóan is képesek 
dolgozni és pénzt keresni, amit 

•aztán önmagukra költhetnek. A 
köztársasági elnök feleségét és 
kíséretét Kovács Ildikó, az ott-
hon nemrégiben kinevezett igaz-
gatója kalauzolta végig. 

Az otthonlakók nagy szeretettel 
fogadták a vendéget, s számtalan 
saját alkotással, rajzzal és virág-
csokorral kedveskedtek neki. 

Az otthonban élő Csányi Dáni-
el gondozott pedig nem csak el-
beszélgetett neves vendéggel, de 
szeretete jeléül át is ölelte a fejét. 

- Nekem az a csoda, hogy egy 
város mennyi mindent ki tud 
manapság gazdálkodni szociális 
célokra - összegezte a látottakat 
Dalma asszony. 

A köztársasági elnök felesége ezt 
követően Nagy Imre művészettör-
ténész kalauzolásával nézte meg 
51. őszi tárlatot a Tornyai János 
Múzeumban, majd részt vett a Fe-
kete Sas dísztermében rendezett 
jótékonysági gálaesten. 

KOROM ANDRÁS 

Közel kétszázan szüntették be a munkát az Erzsébet-kórházban 

Megértő betegek Vásárhelyen 
MUNKATÁRSUNKTÓL 

A Hági tulajdonosa szerint még nem érdemes felújítani a patinás vendéglőt 

Kényszertatarozás is elrendelhető 

Csányi Dániel a maga módján szeretgette meg Dalma asszonyt, 
Kovács I l d i k ó „ f e l ü g y e l e t e " a l a t t Fotó: Tésik Attila 

Százkilencven kórházi és egész-
ségügyi dolgozó szüntette be a 
munkát a vásárhelyi Erzsé-
bet-kórházban tegnap délelőtt 9 
és délután 4 óra között. Az 
EDDSZ felhívására végrehajtott 
munkabeszüntetés kiterjedt a 
sebészetre, a belgyógyászatra, a 
fül-orr-gégészetre, az onkológiá-
ra és a laborra. 

- A dolgozók azt szeretnék el-
érni, hogy a megfelelő jövede-
lem mellett megfelelő számú, 
jól képzett, kipihent egészség-
ügyi szakember lássa el a bete-
geket - tudtuk meg Máté István-
nétól az EDDSZ helyi titkárá-
tól. A vásárhelyi egészségügyi 
dolgozók a múlt heti országos 
munkabeszüntetésben ugyan 
nem vettek részt, ám a kék sza-
lagot viselték, szolidaritásuk je-
leként. 

Kallai Árpád, a kórház megbí-
zott igazgatója elmondta: megér-
ti a munkavállalókat, akik sztráj-
koltak. Hozzátette, úgy tudja, a 
múlt héten csak szervezési okok 
miatt nem csatlakoztak a vásár-
helyiek az országos felhíváshoz. 
Az igazgató kíváncsian várja, mi-

M u n k a b e s z ü n t e t é s V á s á r h e l y e n . M i n d e n k i t e l l á t t a k Fotó: Tésik Attila 

lyen eredményt hoz a munkabe-
szüntetés. 

A sztrájk idején a sürgősségi el-
látást biztosították, s nem szen-
vedtek hátrányt az egészségügyi 
intézményben fekvő ápoltak 

sem. A munkabeszüntetésben 
részt vevő dolgozók egy része ezt 
a fizetés nélküli napot az Erzsé-
bet teremben töltötte, míg má-
sok az osztályokon maradtak. 

- Megértem az ápolókat és az 

orvosokat is - mondta el a kórház 
előtt a helybeli Nagy Ferencné, 
akinek erre a napra nem adott be-
utalót a háziorvosa. - Tudom, 
hogy túlhajszoltak, és kevés pén-
zért dolgoznak - tette hozzá. 

Egy vacsora ára pedig ezer dollárba került - mondta Kanadából 
hazalátogató ismerősünk. Mi meg, apámmal, csak ültünk az 
ebédlőasztalnál, forgott fejünkben az agy összes fogaskereke. De 
csak nem tudtuk kitalálni, ugyan milyen finomságok kerülhettek 
azon a bizonyos vancouveri fogadáson az asztalra, amik megér-
tek ezer dollárt. A beszélgetésen persze kiderült, hogy a falnivaló 
talán egy ötvenesnél sem ért többet, de hát ez a jelenlévőket vaj-
mi keveset izgatta. Ugyanis ama estebéd egy jótékonysági ren-
dezvény része volt. És Vancouver minden tehetősebb polgára kö-
telezettségének érezte, hogy - ki tudja már milyen célra - adakoz-
zon, vagyis befizesse magát az ünneplők közé. 

Fiát igen, ez a Nyugat - bólogattunk, amikor elköszönt vendé-
günk, s tapostuk tovább a mi jó kis kelet-európai nyolcvanas éve-
inket. Lassan már húsz éve zajlott panelunkban a fent említett 
diskurzus. Azóta számtalanszor eszembe jutott már, vajon a mi 
országunkban hányan fizetnének be, mondjuk egy kétszázezer 
forintos vacsorára. Csak azért, hogy segítsenek a rászorultakon, 
azért, mert a sors kegyéből adódóan ők megengedhetik maguk-
nak ezt a jótékonysági luxust. 

A különböző adakozásokra felszólító kiáltványok eddig ugyanis 
nem igazán érintették meg a magyar tehetősek egyre vastagabb 
rétegét. Egy-egy televíziós Aranyág adakozáskor gyakrabban látni 
azt, hogy kisnyugdíjas kínálja fel ezer forintját, mint azt, hogy a 
kacsalábon forgó palotájáról elhíresült nagypolgár neve mellett 
tűnik fel egymillió. 

Mondják: ne legyünk türelmetlenek. Nem elég meggazdagodni, 
a gazdagságot meg kell tanulni viselni is. Szerencsére azért mind 
több jel utal arra, hogy kisebb vagy nagyobb közösségek érdeké-
ben egyre szélesebb a társadalmi összefogás, magánzsebből, cég-
kasszából is gyűlnek a forintok. Legalább ilyen nagy szerencséje 
ennek az országnak, hogy vannak olyan jeles személyiségek, 
mint például Mádl Dalma, köztársasági elnökünk felesége, aki 
személyes varázsával is ösztökéli mások megsegítésére az embe-
reket. Példáján felbuzdulva már az ország minden részén gyűlt 
adomány, s minden reményünk meglehet arra, hogy a hódmező-
vásárhelyi diákétkeztetési alapítvány vagyonkája is tekintélyes 
summával lesz gazdagabb Dalma asszony látogatását követően. 

Hogy aztán mikor jön el az a kor, amikor már az extraprofit fölé 
lihegve hajoló dúsgazdagék egy maréknyi pénzt eleve a sublót jó-
tékonykodási pénz tárolására szánt fiókjába söpörnek, ma még 
nehéz lenne megmondani. Egy biztos: az országban épülő villa-
parkokat látva, momentán nem a sublót hiánya miatt botladoz-
nak a jótékonykodási akciók. 

Mádl Dalma látogatása 

Nincs előrelépés a Hági ügyében - öt éve. A patinás szegedi 
vendéglátóhely tulajdonosa szerint egyelőre nincs akkora fize-
tőképes kereslet, ami miatt érdemes lenne felújítani és működtetni 
az éttermet. Az építési hatóság csak akkor rendelheti el a kény-
szertatarozást, ha az épület állapota veszélyes mértékig leromlik. 

A H á g i t o v á b b p u s z t u l Fotó: Gyenes Kálmán 

Városképi szempontból is jelen-
tős az enyészetnek indult Kele-
men utcai épületegyüttes, amely 
egykor a régóta zárva tartó Hági 

étteremnek adott otthont. Infor-
mációink szerint az önkormány-
zat közel két éve komplett felújí-
tási terv készítését írta elő, ám 


